
PROTOKÓŁ  NR  XXXVIII/2018 

                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                           
przebiegu obrad XXXVIII sesji Rady Miejskiej w Osiecznej w dniu 21 sierpnia 2018 r.                  

w godzinach od 13.00 do 14.30 w sali sesyjnej Urzędu Miasta i Gminy w Osiecznej. 

 

 

 

 

Przewodniczący obrad:  

Przewodniczący Rady Miejskiej w Osiecznej Pan Roman Lewicki. 

 

 
 

Otwarcia XXXVIII sesji Rady Miejskiej oraz powitania Radnych i pracowników 

Urzędu Miasta i Gminy dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki. 

Na stan 15 Radnych w obradach XXXVIII sesji Rady Miejskiej udział wzięli Radni: 

1. Pani Zofia Biała 

2. Pan Mirosław Forszpaniak 

3. Pan Zbigniew Demski 

4. Pani Judyta Maria Dudka 

5. Pan Jarosław Glapiak 

6. Pani Renata Helena Helińska 

7. Pan Robert Przemysław Jaraczewski 

8. Pan Marek Kozak  

9. Pani Krystyna Stanisława Krajewska 

10. Pan Hubert Kraśner  

11. Pan Roman Paweł Lewicki 

12. Pan Robert Skrzypek. 

Pan Radny Dariusz Bojek, Pani Radna Magdalena Cyka i Pan Radny Andrzej Kaczmarek 

poinformowali o nieobecności na dzisiejszej sesji. Lista obecności Radnych Rady Miejskiej 

stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Ponadto w obradach XXXVIII sesji Rady Miejskiej udział wzięli pracownicy Urzędu Miasta                      

i Gminy w osobach: 

Pan Stanisław Glapiak -   Burmistrz Miasta i Gminy Osieczna, 

Pan Stefan Kuśnierek  -   Zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Osieczna, 

Pan Sławomir Kosmalski  -   Sekretarz Miasta i Gminy Osieczna,  

Pani Hanna Smektała  -   Skarbnik Miasta i Gminy Osieczna, 

Pan Krzysztof Bojarczuk   -   Radca prawny Urzędu Miasta i Gminy Osieczna, 

Pani Aldona Nyczak   -   podinspektor Urzędu Miasta i Gminy Osieczna, 

Pani Małgorzata Nowak -   protokolant. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki stwierdził, że w sesji uczestniczy                 

12 Radnych, w związku z czym podejmowane uchwały będą miały charakter prawomocny. 
 
 
 

Ad. 1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Otwieram XXXVIII sesję Rady Miejskiej w Osiecznej w dniu 21 sierpnia 2018 r. Witam 

Państwa Radnych, Państwa Sołtysów i pracowników Urzędu na XXXVIII sesji Rady 

Miejskiej. Proszę wszystkich o powstanie. Proszę wspomnijmy i uczcijmy minutą ciszy 
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pamięć Piotra Jankowskiego, Sołtysa wsi Kąkolewo. Lista obecności zaproszonych Gości 

stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki:  
Zamykam punkt pierwszy porządku obrad. W punkcie drugim przedstawię porządek obrad 

dzisiejszej sesji. 

Ad. 2. Odczytanie porządku obrad XXXVIII sesji Rady Miejskiej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki:  
Porządek obrad dzisiejszej sesji przedstawia się następująco:  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Odczytanie porządku obrad XXXVIII sesji Rady Miejskiej w Osiecznej. 

3. Zgłaszanie interpelacji przez Radnych Rady Miejskiej w Osiecznej. 

4. Zapytania Radnych Rady Miejskiej w Osiecznej. 

5. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Przewodniczącego Rady Miejskiej                         

w Osiecznej. 

6. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Burmistrza Miasta i Gminy Osieczna. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zasad i trybu postępowania przy udzielaniu dotacji celowej  

z budżetu Gminy Osieczna na wymianę źródła ciepła.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie wniesienia skargi do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w Poznaniu na Zarządzenie Zastępcze Wojewody Wielkopolskiego. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Miasta i Gminy Osieczna                

na 2018 rok. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy 

Osieczna na lata 2018-2028. 

11. Odpowiedzi na zgłoszone interpelacje i zapytania Radnych – informacja 

Przewodniczącego Rady Miejskiej w Osiecznej. 

12. Wolne głosy i wnioski. 

13. Przyjęcie protokołu XXXVII sesji Rady Miejskiej w Osiecznej. 

14. Zakończenie obrad XXXVIII sesji Rady Miejskiej w Osiecznej.  

Czy Państwo Radni mają pytania do przedstawionego porządku obrad? Nie widzę. Dziękuję. 

Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem przedstawionego porządku obrad, proszę podnieść 

rękę - 12 głosów. Kto jest przeciw? – 0 głosów. Kto się wstrzymał od głosu? – 0 głosów. 

Dziękuję. Stwierdzam, że Rada Miejska w Osiecznej w obecności 12 Radnych 

uczestniczących w posiedzeniu 12 głosami „za” przyjęła porządek obrad XXXVIII sesji. 

Zamykam punkt 2. Otwieram punkt zgłaszanie interpelacji przez Radnych Rady Miejskiej                  

w Osiecznej.  

Ad. 3. Zgłaszanie interpelacji przez Radnych Rady Miejskiej w Osiecznej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Kto z Państwa Radnych chciałby zgłosić interpelacje? Nie widzę. Dziękuję. Zamykam punkt 

3. Otwieram punkt 4 porządku obrad.  

Ad. 4. Zapytania Radnych Rady Miejskiej w Osiecznej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Kto z Państwa Radnych chciałby zgłosić zapytanie? Nie widzę. Ja chciałbym zgłosić 

następujące zapytania. Dlaczego składam te zapytania? Składam je z dwóch powodów. Jak 

Państwo wiecie od kilku dni znamy datę wyborów samorządowych. Pan Premier podjął 

decyzję, że 21 października br. zostaną w Polsce przeprowadzone wybory do organów 

samorządowych. Wtedy uświadomiłem sobie, że 21 października, przy tak szybko biegnącym 

czasie, jest za dwa miesiące. W związku z czym pomyślałem, że moim obowiązkiem jako 

Radnego, tak przynajmniej to postrzegam, jest kończyć kadencję z informacją i z wiedzą                           

w tematach, które mnie interesują. Zakładam i jestem przekonany, że tak wszyscy spędzimy 

te dwa miesiące, że niektóre rzeczy będziemy kończyć a o niektórych będziemy się 
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informować, ale żeby już dzisiaj zacząć proces, w moim pojmowaniu naszej roli, proces 

informowania jaką Gminę, w jakim stanie i w jakim momencie zostawiamy naszym 

następcom, to w związku z tym chciałbym zgłosić kilka zapytań. Drugi powód jest taki, że 

przez lata informowałem Państwa o tym, że w czasie moich dyżurów bardzo dużo rzeczy 

dowiaduję się od Pana Burmistrza. To nie jest zarzut, tylko stwierdzenie faktu, że w ostatnich 

miesiącach nasza komunikacja wygląda trochę inaczej, w moim pojęciu gorzej. Dlatego 

wykorzystam sesję, żeby o kilka rzeczy zapytać. Szanowny Panie Burmistrzu i Szanowna 

Rado w ramach zapytań chciałbym zapytać o następujące sprawy. Jeżdżę, jak pewnie wielu               

z Was, obok dobiegającej końca inwestycji pod nazwą Centrum Kultury i Biblioteki. Wiem, 

że w sprawozdaniu Pana Burmistrza jest punkt dotyczący Centrum, ale kończąc kadencję 

Rady już dziś chciałbym wiedzieć, ile ta inwestycja kosztowała do tej pory i ile jeszcze będzie 

kosztować, czyli część przetargowa, roboty dodatkowe łącznie z dofinansowaniem, które 

Państwo pamiętają uchwalaliśmy w kwocie kilkuset tysięcy złotych na wyposażenie. 

Chciałbym, żebyśmy wszyscy wiedzieli, ile kosztowała ta inwestycja z naszych publicznych 

pieniędzy. Druga rzecz dotyczy gospodarki odpadami. Na pewno Państwo zauważyli, że na 

koniec czerwca uchwaliliśmy 400.000 zł na gospodarkę odpadami. Jak rozumiem, bo pytałem 

o to Pana Burmistrza, wiąże się to z tym, że kolejny rok będziemy dopłacać do gospodarki 

odpadami. Na koniec tej kadencji chciałbym wiedzieć i o taką informację proszę, ile Gminę 

kosztowała gospodarka odpadami. Proszę o bilans gospodarki odpadami od momentu, kiedy 

wystąpiliśmy ze Związku Komunalnego. Nasz Samorząd uchwałami Rady Miejskiej 

postanawiał bilansować czyli dopłacać do gospodarki odpadami. Proszę o informację, jak 

wygląda bilans gospodarki odpadami od momentu, kiedy wystąpiliśmy ze Związku. Od kilku 

moich dyżurów pytam Pana Sekretarza o los uchwały dotyczący Studium zagospodarowania 

przestrzennego Gminy. Wiele miesięcy temu Wojewoda Wielkopolski stwierdził nieważność 

uchwały Rady w sprawie Studium. Nasza kadencja kończy się. Kilka miesięcy temu dostałem 

zapewnienie, że zdążymy ponownie zająć się Studium. Przypomnę, że już podejmowaliśmy 

uchwałę w tej sprawie, głosowaliśmy nad przyjęciem Studium. Jest to ważny dokument                    

w strategii całej Gminy. Chciałbym zapytać, w jakim jesteśmy momencie, jeśli chodzi                                

o opracowanie tego dokumentu i czy są szanse, że jeszcze w tej kadencji  pochylimy się nad 

tym aktem prawa. Chciałbym też zapytać, co z rewitalizacją rynku w Osiecznej. Ja doceniam  

i dostrzegam prace, które są prowadzone na bocznych ulicach, ale czy dzisiaj Szanowny Panie 

Burmistrzu jest koncepcja, w myśl której Samorząd rozpocznie prace na rynku w przyszłym 

czy w następnym roku. Jaka jest Pana koncepcja dotycząca tej kwestii tym bardziej, że 

wszyscy wiemy, iż projekt został opracowany. Samorząd zapłacił za koncepcję kilkadziesiąt 

tysięcy złotych, chyba było to około sześćdziesięciu tysięcy. Możemy się spierać, czy to są 

duże czy małe pieniądze. Proszę o informację na temat rewitalizacji rynku. Zapytam także                    

o oświetlenie ulic. Od wielu miesięcy pytam, na jakim jesteśmy etapie z oświetleniem drogi 

nr 432 i drogi nr 12, czyli dwóch strategicznych dróg przebiegających przez Gminę. Mieliśmy 

też równolegle projekt obejmujący doświetlenie miejscowości. Czy jest szansa, żeby któreś                

z tych zadań oświetleniowych zostało zrealizowane w tym roku? Zobaczyłem na Facebooku, 

że Pan Burmistrz pochwalił się pięknym projektem nowej wieży Jagoda. Przeczytałem, i tak 

to rozumiem, że realizacja tego zadania zależy od pozyskania środków. Ze wszystkimi 

projektami w naszej Gminie jestem emocjonalnie związany a z projektem dotyczącym wieży 

Jagoda szczególnie, dlatego chciałbym zapytać, jaka jest szansa i w którym jesteśmy 

momencie z realizacją tego zadania? Jeśli przy okazji dowiedziałbym się, kto jest autorem 

projektu i ile ten projekt kosztował, to będę wdzięczny. Chciałem też zapytać, co dalej                         

z domkiem ratownika na letnisku? Jaka jest dzisiaj koncepcja Pana Burmistrza, Gminy na to, 

co dalej z tym obiektem po dwóch nieudanych przetargach na sprzedaż domku ratownika. 

Chętnie, jeśli będzie taka szansa, włączyłbym się do dyskusji nad faktem, co dalej i jak dalej 

widzimy rozwój letniska. Chciałem zapytać o to, o co pytałem Pana Burmistrza na ostatniej 
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sesji, co z sytuacją dla mnie dość niepokojącą na Stanisławówce, że na jedną z prywatnych 

działek został wywieziony gruz. Na ostatniej sesji otrzymałem od Pana Burmistrza 

informację, że ten fakt został zgłoszony na Policji. Nie musimy się przekonywać, jak ważne 

jest to, co dzieje się na działkach wokół jeziora i na wszystkich działkach w naszej Gminie                         

a ze względów krajobrazowych, estetycznych, rozwoju turystyki, co się dzieje również                        

w takiej sytuacji, jak ktoś bezprawnie wywozi na działkę odpady. To, że akurat jest to gruz, to 

jest osobna sprawa, ale jakby nie było, są to odpady. Rozmawialiśmy również o plaży na 

Stanisławówce, że została przez poprzedniego właściciela sprzedana osobom fizycznym. 

Chciałem zapytać, czy nasza Gmina miała prawo pierwokupu tej działki czy nie. Dziękuję. 

Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zgłosić zapytanie w tym punkcie? Nie widzę. Dziękuję. 

Zamykam punkt 4. Przechodzimy do punktu 5.  

Ad. 5. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Przewodniczącego Rady Miejskiej                         

w Osiecznej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Przewodniczącego Rady Miejskiej                         

w Osiecznej. W czasie dyżurów w Urzędzie między innymi rozmawialiśmy o uchwale                        

w sprawie dotacji na wymianę pieców. Ja znam powód, a za chwilę wszyscy poznamy, skąd 

potrzeba na nowo uchwalenia tej uchwały. Zasygnalizuję, że miałem okazję rozmawiać                        

z Prezesem Miejskiego Zakładu Oczyszczania. Na ostatniej sesji rozmawialiśmy                                

o składowisku w Trzebani. Sygnalizowałem, że moim zdaniem, to jest subiektywne zdanie, 

na terenie Zakładu Zagospodarowania Odpadów w Trzebani jest bałagan. Wygląd 

składowiska wzbudził moje przerażenie, na tyle determinację, że pozwoliłem sobie poprosić  

o spotkanie Prezesa MZO. Prezes tłumaczył się ogólną sytuacją w gospodarce odpadami, jaka 

ona jest ciężka, ale my to wiemy. Mnie bardziej niepokoi fakt, jak wygląda sytuacja na 

Zakładzie w Trzebani. Przypominałem Panu Prezesowi ostatnią jego wizytę na sesji naszej 

Rady, kiedy deklarował, nie tylko ze względu na Sołtysa Jeziorek, szybki zakup siatek 

ogrodzeniowych, które miały zapobiec rozrzucaniu śmieci. Tych siatek w dalszym ciągu nie 

ma. Trzy tygodnie temu po raz kolejny Pan Prezes deklarował, że siatki mają być a plastiki 

mają zacząć znikać. Ja w dalszym ciągu podtrzymuję, że jako ten, który był zwolennikiem 

budowy Zakładu Zagospodarowania Odpadów w Trzebani, że to co się będzie działo                          

w najbliższych latach, jest istotne z takich względów, że ma powstać druga niecka. Odpadów 

jest coraz więcej, a tak jak ostatnio dowiedzieliśmy się od Pana Burmistrza, że pieniędzy, 

które mamy z tytułu funkcjonowania Zakładu Zagospodarowania czyli z tytułu kar i opłat 

środowiskowych jest coraz mniej. Wtedy nie usłyszałem tego od Pana Burmistrza ale od 

Prezesa MZO, chcę sprawdzić czy Państwo też tak usłyszeliście. Panie Burmistrzu rok 2018 

był rokiem, kiedy dopłaty zdecydowanie wzrosły i tak jak za rok 2017 dostaliśmy netto około 

1.000.000 zł, proszę o potwierdzenie albo sprostowanie, wygląda na to, że rok 2018, jeśli się 

nie zmieni udział procentowy w opłacie z tego tytułu, to otrzymamy przynajmniej jeszcze raz 

tyle czyli dodatkowy milion złotych dla naszej Gminy. Rok temu w porozumieniu z Panem 

Burmistrzem wykorzystałem okazję i rozmawiałem z urzędnikami Ministerstwa Środowiska, 

którzy byli w Lesznie o, w naszym przekonaniu, niesprawiedliwym podziale środków za kary 

środowiskowe. Dziś odnowiłem ten kontakt, nie chcę przeceniać, że to coś da, ale po raz 

kolejny napisałem i dostałem odpowiedź z Ministerstwa Środowiska, że Ministerstwo widzi 

ten problem, że to jest przedziwna sytuacja. Pozwoliłem sobie tę sytuację narysować, że cały 

ciężar funkcjonowania w lokalnym środowisku Zakładu Gospodarki Odpadami ponosi 

Gmina. Gmina na terenie której ten Zakład jest. Tymczasem podział opłat z tytułu kar 

środowiskowych jest po 1/3 dla trzech instytucji. Nasza Gmina otrzymuje wartość wynoszącą 

1/3 należnej opłaty. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Nasza Gmina otrzymuje 50% z należnej kwoty. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

50% i to w tym roku jest 1.000.000 z należnych 2.000.000 zł? 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Nie. Za ubiegły rok było ponad 1.400.000 zł, z tego po weryfikacji możliwych dochodów               

z tytułów, o których mówimy ponad 400.000 zł musieliśmy przekazać odwrotnie, czyli netto 

było około 1.000.000 zł. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Czyli jako Gmina dostajemy 50% tej kwoty. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Gmina otrzymuje 50% tej kwoty, 40% Urząd Marszałkowski i 10% Powiat, na terenie 

którego działa Zakład Zagospodarowania Odpadów. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Czyli 50% a nie jak powiedziałem 1/3 kwoty, to jest moja pomyłka, ale nie zmienia to faktu                      

i mojego myślenia, i taki pogląd prezentuję, że my którzy przekonywaliśmy lokalną 

społeczność, w tym wypadku mieszkańców Trzebani i Jeziorek do akceptacji naszego 

pomysłu związanego z powstaniem Zakładu w Trzebani, to używaliśmy argumentu, że z tego 

tytułu Gmina będzie uzyskiwała niemałe pieniądze, a co więcej, będą one coraz większe. 

Tymczasem wpływy do budżetu Gminy z tego tytułu są coraz mniejsze i z naszego punktu 

widzenia czyli Gminy Osieczna, to jest niedopuszczalny stan, bo nie tak miało być. Nie tak 

miało być, że będziemy dostawać coraz mniej pieniędzy. Brałem udział wraz z Koleżankami  

i Kolegami Przewodniczącymi Komisji Rady w pracach Komisji Statutowej. Jak Państwo 

wiecie powołaliśmy Komisję Statutową. Odbyły się dwa spotkania Komisji Statutowej. 

Sygnalizowałem członkom Rady Miejskiej możliwość uczestniczenia w drugim spotkaniu 

Komisji. Dziś sytuacja wygląda tak, że przy pomocy pracowników Urzędu czyli Pana 

Sekretarza, Pana Mecenasa, mamy prawie opracowany tekst projektu Statutu. W najbliższym 

czasie ten projekt zostanie Państwu Radnym przesłany po to, żebyście mogli się z nim 

zaznajomić i przygotować się do głosowania czyli jego przyjęcia na sesji wrześniowej. 

Brałem udział w sesji Związku Międzygminnego Wodociągów i Kanalizacji Wiejskich we 

Wschowie. Dziękuję.  

Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Przewodniczącego Rady Miejskiej                         

w Osiecznej stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Zamykam punkt 5. Otwieram punkt 6 porządku obrad.     

Ad. 6. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Burmistrza Miasta i Gminy 

Osieczna. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Proszę Pana Burmistrza o złożenie sprawozdania z działalności międzysesyjnej. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo! W okresie międzysesyjnym,                     

tj. od 26 czerwca 2018 r. do 21 sierpnia 2018 r. wydałem zarządzenia w następujących 

sprawach:  

1) zmian w uchwale budżetowej Miasta i Gminy Osieczna na 2018 rok (x3), 

2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Osieczna na lata 2018-2028, 

3) zmiany planu finansowego zadań z zakresu administracji rządowej i innych zadań 

zleconych gminie ustawami na 2018 rok (x4), 

4) zmiany planu finansowego Urzędu Miasta i Gminy w Osiecznej na 2018 rok (x5), 

5) zmiany planu finansowania zadań zleconych gminie na 2018 rok realizowanego przez 

Urząd Miasta i Gminy w Osiecznej (x4), 

6) powołania komisji konkursowej w celu wyłonienia kandydata na stanowisko Dyrektora 

Zespołu Szkół w Świerczynie, 
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7) powołania Komisji Egzaminacyjnej dla nauczycieli ubiegających się o awans zawodowy 

na stopień nauczyciela mianowanego, 

8) zamiany przyznanego lokalu socjalnego na większy lokal socjalny, 

9) nabycia nieruchomości. 

Uczestniczyłem w: 

1) szkoleniu pracowników Urzędu dot. RODO. Szkolenie prowadził Pan Ryszard 

Andruszczak, specjalista WOKiSS, 

2) festynie sportowo-rekreacyjnym w Kąkolewie,  

3) odsłonięciu tablicy poświęconej pamięci doktora Bronisława Świderskiego. Tablica 

została umiejscowiona przy głównej drodze prowadzącej przez Stanisławówkę,  

4) spotkaniu w sprawie przeniesienia tablicy rozstrzelanych na rynku mieszkańców 

Osiecznej. 

Informuję, że: 

1) podpisałem umowę w Urzędzie Marszałkowskim na dofinansowanie w ramach WRPO 

zadań pn.: „Budowa sieci kanalizacji sanitarnej w miejscowościach Świerczyna                           

-Grodzisko-Łoniewo” oraz „Przebudowa z rozbudową oczyszczalni ścieków                              

w Osiecznej”,   

2) podpisałem umowę dotyczącą dofinansowania projektu e-administracja. Zadanie 

prowadzone jest przez WOKiSS, 

3) trwa budowa kanalizacji sanitarnej dla miejscowości Świerczyna, Grodzisko i Łoniewo. 

Dwie firmy z którymi zostały podpisane umowy na dokończenie przedmiotowej budowy 

aktualnie we wszystkich trzech miejscowościach prowadzą roboty, 

4) po bardzo uciążliwym procesie wczoraj została podpisana umowa na dostawę gazu dla 

Centrum Kultury i Biblioteki w Osiecznej. Spółka gazownicza zapewnia, że jeszcze                     

w tym tygodniu obiekt zostanie zaopatrzony w to medium, co pozwoli skutecznie 

dokończyć odbiór techniczny budynku. W międzyczasie ułożono z kostki parking, 

przygotowano podłoża pod drogi wewnętrzne, nawieziono olbrzymie masy gruntu, 

przygotowując teren pod: obsianie trawą oraz położenie kostki w bezpośrednim 

sąsiedztwie budynku, 

5) Wykonawca robót związanych z przebudową i rozbudową oczyszczalni ścieków                           

w Osiecznej, zakończył budowę. Dokonany został odbiór techniczny. Powiadomione                     

o zakończeniu robót służby, tj. Komenda Miejska Państwowej Straży Pożarnej w Lesznie 

oraz Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w Lesznie nie wniosły zastrzeżeń do 

wykonanych prac, umożliwiając tym samym wystąpienie do Powiatowego Inspektora 

Nadzoru Budowlanego w Lesznie o udzielenie pozwolenia na użytkowanie, 

6) zatrudnieni w Urzędzie pracownicy po wykonaniu wymiany krawężników na                                 

ul. Śniadeckich, Słowackiego, Mickiewicza i Marii Skłodowskiej–Curie w Osiecznej, 

obecnie kończą przebudowę krawężników w Kątach. Pozostało jeszcze odpowiednie 

przygotowanie drogi w Ziemnicach–Górce, bowiem w Kąkolewie na ul. Spacerowej                       

i Pocztowej niezbędne prace zlecone zostały wykonawcy zewnętrznemu, a droga                              

w Świerczynie została przygotowana już w roku ubiegłym. Prace te wykonane zostały by 

zrealizować zaplanowane na rok bieżący zadanie polegające na położeniu nowego 

dywanika asfaltowego na tych drogach, 

7) w Kąkolewie i Świerczynie oddano do użytku dwa nowe place zabaw, na które Gmina 

posiada podpisaną umowę na dofinansowanie ze środków Programu Rozwoju Obszarów 

Wiejskich. Wysokość dofinansowania wyniesie 63,63% kosztów kwalifikowalnych. 

Ponadto na wszystkich istniejących placach zabaw na terenie Gminy dokonano napraw 

elementów, które tego wymagały, 

8) w ramach rewitalizacji centrum Osiecznej zakończono przebudowę ul. Bocznej i placu 

przykościelnego. Tutaj tak samo jak w przypadku ul. Małej Kościelnej i Tylnej, zgodnie                           
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z wytycznymi Wielkopolskiego Konserwatora Zabytków Delegatura w Lesznie, 

nawierzchnia jezdni ułożona została z kamienia polnego, a chodniki z kostki betonowej, 

9) trwają prace projektowe pod: rozbudowę sieci wodociągowej w miejscowościach: 

Dobramyśl, Frankowo, Grodzisko i Ziemnice, budowę kanalizacji sanitarnej Osieczna                            

– Stanisławówka, budowę dróg dla rowerów w ramach zadania ograniczenia niskiej emisji 

na terenie Aglomeracji Leszczyńskiej – w obrębie drogi powiatowej Łoniewo                                

– Świerczyna. Nie jest natomiast kontynuowane projektowanie podobnej drogi rowerowej 

w obrębie Osieczna – Wojnowice – Kąty z uwagi na podane przez Wielkopolski Zarząd 

Dróg Wojewódzkich w Poznaniu warunki techniczne, których spełnienie spowodowałoby 

poniesienie przez Gminę kosztów nieadekwatnych do zamierzonego celu, 

10) zakończona została budowa ciągu pieszo – rowerowego obejmującego na naszym terenie 

Kąkolewo – Łoniewo – Osieczną, którą w ramach przebudowy dróg powiatowych 

realizował Powiat Leszczyński przy niewielkim udziale środków własnych oraz środków 

zewnętrznych, tj. z WRPO i naszej Gminy, 

11) stałym zadaniem, które realizujemy na bieżąco o tej porze roku jest wykaszanie rowów 

przy drogach gminnych oraz dbanie o stan posadzonych kwiatów i krzewów na 

istniejących zieleńcach. Czas długotrwałej suszy powoduje, że zadbanie o ładny wygląd 

tych roślin jest wyjątkowo trudne. 

Na bieżąco spotykałem się z kadrą kierowniczą Urzędu. Przygotowałem projekty uchwał, 

które Państwo Radni będą dzisiaj procedować. Dziękuję.  

Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Burmistrza Miasta i Gminy Osieczna stanowi 

załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Czy są pytania ze strony Państwa Radnych do części sprawozdawczej? Nie widzę. 

Dziękuję. Zrealizowaliśmy punkt 6. W punkcie 7 zajmiemy się podjęciem uchwały w sprawie 

zasad i trybu postępowania przy udzielaniu dotacji celowej  z budżetu Gminy Osieczna na 

wymianę źródła ciepła.      

Ad. 7. Podjęcie uchwały w sprawie zasad i trybu postępowania przy udzielaniu dotacji 

celowej  z budżetu Gminy Osieczna na wymianę źródła ciepła.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Pana Sekretarza proszę o wprowadzenie do projektu uchwały i wyjaśnienie, skąd potrzeba 

ponownego procedowania uchwały w sprawie zasad i trybu postępowania przy udzielaniu 

dotacji celowej  z budżetu Gminy Osieczna na wymianę źródła ciepła, którą już raz 

podejmowaliśmy. Proszę. 

Sekretarz Miasta i Gminy Pan Sławomir Kosmalski: 

Potrzeba podjęcia uchwały wynika z faktu, że poprzednia uchwała została zakwestionowana 

przez Regionalną Izbę Obrachunkową. RIO zarzuciło brak uzgodnienia z Urzędem Ochrony 

Konsumentów i Konkurencji. O takie uzgodnienie już po rozstrzygnięciu RIO wystąpiliśmy, 

mamy uzgodnienie pozytywne z naniesionymi uwagami. Wystąpiliśmy również                                 

o uzgodnienie do Ministerstwa Rolnictwa, od którego otrzymaliśmy opinię pozytywną.         

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. A propos uzgodnień z Ministerstwem Rolnictwa i UOKiK-iem. W projekcie 

uchwały, którym dysponujemy powinniśmy dopisać, również w uzasadnieniu do tego 

projektu, pozwolę sobie odczytać tą treść. I tak. Ostatni akapit uzasadnienia otrzymuje 

brzmienie: „Działając na podstawie art. 7 ust. 3 oraz ust. 3a ustawy z dnia 30 kwietnia                 

2004 roku o postępowaniu w sprawach dotyczących pomocy publicznej (t.j. Dz. U. z 2018 r. 

poz. 362), projekt niniejszej uchwały został zgłoszony Prezesowi Urzędu Ochrony 

Konkurencji i Konsumentów oraz Ministrowi Rolnictwa i Rozwoju Wsi. Prezes Urzędu 

Ochrony Konkurencji i Konsumentów pismem o sygnaturze DMP-530-765(2)/18/AKo z dnia 

16 sierpnia 2018 r. wniósł uwagi i zastrzeżenia. Pismem o sygnaturze F.PP.0220.549.2018                  
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z dnia 21 sierpnia 2018 r. Minister Rolnictwa i Rozwoju Wsi wniósł uwagi do projektu 

dokumentu. Wszystkie uwagi i zastrzeżenia zostały uwzględnione.” Jeśli chodzi o zmiany             

w stosunku do poprzedniej wersji tej uchwały, to chciałbym zasygnalizować, że został 

skreślony termin składania wniosków. 

Sekretarz Miasta i Gminy Pan Sławomir Kosmalski: 

Tak. W obecnym projekcie uchwały proponujemy nabór wniosków w trybie ciągłym. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Pierwotny zapis w uchwale zakładał, że wnioski o dotację należy składać do 30 września.                   

W obecnym projekcie nie ma daty granicznej czyli wnioski można składać przez cały rok.                  

O tym czy wniosek będzie rozpatrzony decyduje data wpływu i budżet.  

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Kolejność zgłoszeń, akceptacja wniosku i stan środków przeznaczonych na to zadanie                         

w budżecie.      

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Mirosław Forszpaniak: 

Czyli złożenie wniosku w danym roku. Czy na przyszły rok można już składać wnioski? 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Wniosek złożony w roku bieżącym, jeżeli będzie mógł być zrealizowany bo jest poprawny             

i mamy na to zadanie pieniądze w budżecie, to będzie zrealizowany w tym roku. Jeżeli jest 

poprawny, ale nie mamy środków w budżecie i wnioskodawca będzie czekał z realizacją tego 

zadania do roku przyszłego, to taki wniosek przechodzi do realizacji na rok kolejny. Jeżeli            

wnioskodawca w międzyczasie wykona zmianę instalacji nie czekając na dotację, to traci 

możliwość jej otrzymania.  

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Mirosław Forszpaniak: 

Dziękuję.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Jeśliby założyć taki scenariusz, że dzisiaj podejmujemy uchwałę, nie będzie do niej uwag              

i zostanie zaakceptowana przez nadzór, to jest szansa, że za miesiąc wejdzie w życie?  

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Tak. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Czy są pytania? Nie widzę. Dziękuję. Przedstawiam projekt uchwały.   

Radca prawny Urzędu Miasta i Gminy Pan Krzysztof Bojarczuk: 

Panie Przewodniczący jest jeszcze jedna poprawka dotycząca projektu tej uchwały. Proszę               

o jej przedstawienie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Panie Mecenasie dziękuję za przypomnienie. Przedstawiam poprawkę dotyczącą projektu 

uchwały. W § 3, na końcu zdania, należy dodać następującą treść: „i obowiązuje do dnia              

31 grudnia 2020 r.”. 

Radca prawny Urzędu Miasta i Gminy Pan Krzysztof Bojarczuk: 

§ 3 będzie brzmiał: Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia                       

w Dzienniku Urzędowym Województwa Wielkopolskiego i obowiązuje do dnia 31 grudnia 

2020 r. W uchwale musi być zawarty taki zapis z uwagi na to, że rozporządzenie dotyczące 

pomocy de minimis kończy w tym czasie obowiązywanie i na tych warunkach nie będzie 

można już udzielać pomocy. Po tym terminie będziemy zobowiązani do zmiany warunków 

przyznawania tej pomocy.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Czyli § 3 brzmi: Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia                            

w Dzienniku Urzędowym Województwa Wielkopolskiego i obowiązuje do dnia 31 grudnia 

2020 r. Przedstawiam projekt uchwały. Uchwała numer kolejny Rady Miejskiej w Osiecznej  

z dnia 21 sierpnia 2018 r. w sprawie zasad i trybu postępowania przy udzielaniu dotacji 
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celowej z budżetu Gminy Osieczna na wymianę źródła ciepła. Na podstawie odpowiednich 

przepisów Rada Miejska w Osiecznej uchwala, co następuje: 

§ 1. Ustala się zasady udzielania dotacji celowej z budżetu Gminy na wymianę źródła ciepła, 

tryb postępowania w sprawie udzielania dotacji oraz sposób jej rozliczania w formie 

regulaminu, stanowiącego załącznik do niniejszej uchwały. 

§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta i Gminy Osieczna. 

§ 3. Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku 

Urzędowym Województwa Wielkopolskiego i obowiązuje do dnia 31 grudnia 2020 r. 

Rozpoczynam głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem uchwały                                

w takim kształcie, proszę podnieść rękę - 12. Kto jest przeciw? – 0 głosów. Kto się wstrzymał 

od głosu? – 0 głosów. Dziękuję. Stwierdzam, że Rada Miejska w obecności 12 Radnych 

jednomyślnie podjęła uchwałę numer XXXVIII/322/2018 w sprawie zasad i trybu 

postępowania przy udzielaniu dotacji celowej  z budżetu Gminy Osieczna na wymianę źródła 

ciepła.      

Uchwała Nr XXXVIII/322/2018 Rady Miejskiej w Osiecznej z dnia 21 sierpnia 2018 r.                          

w sprawie zasad i trybu postępowania przy udzielaniu dotacji celowej z budżetu Gminy 

Osieczna na wymianę źródła ciepła stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Zamykam punkt 7. Przystępujemy do realizacji 8 punktu obrad. 

Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie wniesienia skargi do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w Poznaniu na Zarządzenie Zastępcze Wojewody Wielkopolskiego. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Pana Sekretarza proszę o wprowadzenie do projektu uchwały. 

Sekretarz Miasta i Gminy Pan Sławomir Kosmalski: 

Uchwała dotyczy wniesienia skargi na zarządzenie zastępcze Wojewody Wielkopolskiego 

zmieniające nazwę ulicy XX lecia w Kąkolewie na nazwę ulicy Natalii Tułasiewicz.                        

W proponowanej skardze wskazujemy takie oto fakty, że mieszkańcom Kąkolewa nazwa XX 

lecia na dzisiaj nie kojarzy się z PRL-em, natomiast kojarzy się z XX leciem 

międzywojennym i dwudziestoleciem odzyskania niepodległości oraz z wydarzeniami, które 

miały miejsce w dwudziestoleciu międzywojennym. Stąd propozycja aby zaskarżyć 

zarządzenie zastępcze Wojewody Wielkopolskiego.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Do projektu uchwały dołączono uzasadnienie. Czy są pytania do tego projektu? Nie 

widzę. Proszę o informację o ilu ulicach jeszcze wiemy, że ich nazwy mogą zostać 

zmienione? 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Taka możliwość dotyczy jeszcze dwóch nazw ulic w Osiecznej, tj. Zwycięstwa i Osiedle. To 

są te nazwy ulic spośród pięciu, o które pytał Pan Wojewoda. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

Czy Urząd podjął rozmowy z Panem Wojewodą, żeby wyjaśnić temat? Wniesienie skargi do 

Sądu to jest ostateczna droga. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

To jest właśnie rozmowa z Panem Wojewodą. 

Sekretarz Miasta i Gminy Pan Sławomir Kosmalski: 

Byliśmy przekonani, że po zmianach nazw dwóch ulic, jednej w Kąkolewie i jednej                    

w Osiecznej, proces ten się zakończył bo od tego czasu upłynęło kilka miesięcy. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Daty w poprzednich nazwach ulic ewidentnie wskazywały i upamiętniały wydarzenia, które 

miały miejsce. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Czy jest wyznaczony termin, do którego Pan Wojewoda może wydawać zarządzenia                   

o zmianach nazw ulic? 

Sekretarz Miasta i Gminy Pan Sławomir Kosmalski: 

Nie mamy takiej wiedzy. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Czyli Pan Wojewoda może zmienić nazwę kolejnej ulicy za rok, za dwa lata lub za miesiąc. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Wszystko na to wskazuje.  

Sekretarz Miasta i Gminy Pan Sławomir Kosmalski: 

W związku ze zbliżającymi się wyborami jest problem, ponieważ w uchwałach dotyczących 

okręgów wyborczych wskazane są nazwy ulic. W momencie, kiedy Pan Wojewoda zmienia 

nazwy ulic, jest to kwestia techniczna, która wprowadza zamieszanie.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Czy są jeszcze pytania do tego projektu? Nie widzę. Był taki czas, rozmawiałem o tym                   

z Panem Burmistrzem i z Panem Sekretarzem, że Pan Wojewoda pytał o nazwy pięciu ulic            

w naszej Gminie i wówczas mogliśmy zgłaszać propozycje nazw, ale tego nie uczyniliśmy.  

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Ten termin upłynął z końcem sierpnia. Samorządy jakby przewidując czy same oceniając, że 

jedna, druga czy kolejna nazwa ulicy kojarzy się z szerzeniem tej niesłusznej idei, do końca 

sierpnia miały możliwość wystąpienia do Pana Wojewody z propozycją zmian i uzgodnień 

czy nazwa proponowana przez samorząd byłaby do zaakceptowania. Ponieważ jakby mnie 

ktoś zapytał rok temu, dzisiaj i za pięć lat czy te nazwy kojarzą się z tą ideą, to 

odpowiedziałbym to samo co myślę dzisiaj, że nie, dlatego my takich kroków nie 

poczyniliśmy. Sierpień minął i wtedy wpłynęło zapytanie od Pana Wojewody, o którym 

powiedział Pan Przewodniczący, żeby przedłożyć uzasadnienia do uchwał o nazwach ulic.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

To dobrze, że jest tak, jak mówi Pan Burmistrz bo myślałem, że nie wykorzystaliśmy szansy  

i postanowiliśmy nie odpowiadać Panu Wojewodzie. A jeśli było tak jak Pan Burmistrz 

mówi, to może tym bardziej dzisiaj jest zasadne i może nie do końca nieuprawnione, żeby 

zapytać Pana Wojewodę czy chce zmienić nazwy dwóch ulic czy nie bo jeśli tak, to może 

przyjąłby nasze propozycje.  

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Ale my nie chcemy zmieniać nazw tych ulic.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

A co Pan Burmistrz zrobi, jak Pan Wojewoda zmieni nazwy tych ulic? 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

To wtedy musimy zaakceptować decyzję Pana Wojewody. Ja mogę tylko powiedzieć                             

o praktyce nielicznych gmin, które próbowały się z Panem Wojewodą porozumieć. Nie znam 

takiej sytuacji, żeby proponowana przez gminę nazwa została zaakceptowana. Pewnie były 

takie sytuacje, ale ja mówię o tym, co wiem. Komu nazwa ulicy Osiedle kojarzy się                          

z komunizmem? 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Osiedle ilu lecia? 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Nazwa ulicy brzmi Osiedle.                   

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Czy jeszcze są pytania? Nie widzę. Dziękuję. Przedstawiam projekt uchwały. Uchwała numer 

kolejny Rady Miejskiej w Osiecznej z dnia 21 sierpnia 2018 r. w sprawie wniesienia skargi do 

Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Poznaniu na Zarządzenie Zastępcze Wojewody 



11 
 

Wielkopolskiego. Na podstawie odpowiednich przepisów Rada Miejska w Osiecznej 

uchwala, co następuje: 
§ 1. Postanawia się zaskarżyć do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Poznaniu  

Zarządzenie Zastępcze nr KN-I.4102.41.2018.16 Wojewody Wielkopolskiego z dnia                      

18 lipca 2018 r. w sprawie nadania ulicy XX-lecia położonej w miejscowości Kąkolewo 

nazwy Natalii Tułasiewicz. 

§ 2. Upoważnia się Burmistrza Miasta i Gminy Osieczna do wniesienia skargi na zarządzenie 

zastępcze, o którym mowa w § 1 z prawem udzielania przez Burmistrza dalszych 

pełnomocnictw. 

§ 3. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta i Gminy Osieczna.  

§ 4. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

Rozpoczynam głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem uchwały                                

w takim kształcie, proszę podnieść rękę - 12. Kto jest przeciw? – 0 głosów. Kto się wstrzymał 

od głosu? – 0 głosów. Dziękuję. Stwierdzam, że Rada Miejska w obecności 12 Radnych 

jednomyślnie podjęła uchwałę numer XXXVIII/323/2018 w sprawie wniesienia skargi do 

Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Poznaniu na Zarządzenie Zastępcze Wojewody 

Wielkopolskiego. 

Uchwała Nr XXXVIII/323/2018 Rady Miejskiej w Osiecznej z dnia 21 sierpnia 2018 r.                          

w sprawie wniesienia skargi do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Poznaniu na 

Zarządzenie Zastępcze Wojewody Wielkopolskiego stanowi załącznik nr 6 do niniejszego 

protokołu.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Zamykam punkt 8. Otwieram punkt 9 porządku obrad. 

Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Miasta i Gminy 

Osieczna na 2018 rok. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Panią Skarbnik proszę o wprowadzenie do projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale 

budżetowej Miasta i Gminy Osieczna na 2018 rok i w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej. Proszę.  

Skarbnik Miasta i Gminy Pani Hanna Smektała: 

Szanowni Państwo! Zaproponowane przez Pana Burmistrza Miasta i Gminy Osieczna zmiany 

w uchwale budżetowej dotyczą zwiększenia dochodów i wydatków o kwotę 33.462,82 zł                     

z tytułu zwiększenia planu dotacji celowych. I tak. 31.663 zł z przeznaczeniem na 

przygotowanie i przeprowadzenie wyborów samorządowych zarządzonych na dzień                     

21 października br., 1.799,82 zł na wyposażenie szkół w podręczniki oraz zwiększenie                      

o kwotę 488.000 zł na zadanie „Dobry Start” z jednoczesnym zmniejszeniem o kwotę 

488.000 zł na zadanie 500+. Po stronie wydatków propozycja dodatkowo zmiany pomiędzy 

zadaniami inwestycyjnymi zmniejszenie o kwotę 100.000 zł program budowy ścieżek pieszo-

rowerowych i wprowadzenie nowego zadania w kwocie 100.000 zł budowa na terenie Gminy 

dróg dla rowerów w ramach zadania ograniczenie niskiej emisji oraz zmian pomiędzy 

podziałkami klasyfikacji budżetowej w zadaniu „Dobry Start” oraz 500+ oraz 36.700 zł 

przeniesienie z wydatków administracji na wydatki związane z wypłatą świadczeń 

wychowawczych. W Wieloletniej Prognozie zmniejszenie o kwotę 100.000 zł programu 

budowy ścieżek pieszo-rowerowych. To jest przedsięwzięcie ujęte w załączniku nr 2 

Wieloletniej Prognozy i aktualizacja załącznika nr 1 dotyczącej Prognozy do zmian 

wynikających z projektu uchwały oraz wcześniejszych zarządzeń podpisanych przez Pana 

Burmistrza. Dziękuję.         

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Czy są pytania do projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej? Nie 

widzę. Przedstawiam projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Miasta                                        
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i Gminy Osieczna na 2018 rok. Uchwała numer kolejny Rady Miejskiej w Osiecznej z dnia  

21 sierpnia 2018 r. w sprawie zmian w uchwale budżetowej Miasta i Gminy Osieczna na 

2018 rok. Na podstawie odpowiednich przepisów Rada Miejska w Osiecznej uchwala, co 

następuje: 

§ 1. W budżecie Miasta i Gminy Osieczna na rok 2018 przyjętym uchwałą z 21 grudnia 2017 

roku wprowadza się zmiany, które omówiła i przedstawiła Pani Skarbnik.  

§ 4. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta i Gminy Osieczna.  

§ 5. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia i podlega ogłoszeniu w Dzienniku 

Urzędowym Województwa Wielkopolskiego.  

Rozpoczynam głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem uchwały                                      

w przedstawionym brzmieniu, proszę podnieść rękę – 12 głosów. Kto jest przeciw?                              

– 0 głosów. Kto się wstrzymał od głosu? – 0 głosów. Stwierdzam, że uchwała została podjęta 

jednomyślnie.  

Rada Miejska w Osiecznej w obecności 12 Radnych podjęła uchwałę Nr XXXVIII/324/2018                   

z dnia 21 sierpnia 2018 r. w sprawie zmian w uchwale budżetowej Miasta i Gminy Osieczna 

na rok 2018, która stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Zrealizowaliśmy punkt 9. Otwieram punkt 10. 

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta                 

i Gminy Osieczna na lata 2018-2028.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Czy są pytania do projektu uchwały w sprawie WPF? Nie widzę. Dziękuję. Przedstawiam 

projekt uchwały w powyższej sprawie. Uchwała numer kolejny Rady Miejskiej w Osiecznej   

z dnia 21 sierpnia 2018 r. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta                       

i Gminy Osieczna na lata 2018-2028. Na podstawie odpowiednich przepisów Rada Miejska   

w Osiecznej uchwala, co następuje:   

§ 1. W Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta i Gminy Osieczna na lata 2018-2024 

przyjętej uchwałą z dnia 21 grudnia 2017 roku, zmienionej uchwałami Rady Miejskiej oraz 

zarządzeniem Nr 41/2018 Burmistrza Miasta i Gminy Osieczna z dnia 29 czerwca 2018 r., 

wprowadza się następujące zmiany:  

1) załącznik Nr 1 do uchwały Wieloletnia Prognoza Finansowa Miasta i Gminy Osieczna 

otrzymuje brzmienia, jak załącznik nr 1 do niniejszej uchwały,  

2) załącznik Nr 2 do uchwały obejmujący wykaz przedsięwzięć do Wieloletniej Prognozy 

Finansowej otrzymuje brzmienie, jak załącznik nr 2 do niniejszej uchwały.  
2. Dołącza się nowe brzmienie objaśnień przyjętych do Wieloletniej Prognozy Finansowej.   
§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta i Gminy Osieczna.  

§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

Rozpoczynam głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem uchwały                                       

w przedstawionym kształcie, proszę podnieść rękę – 12 głosów. Kto jest przeciw?                            

– 0 głosów. Kto się wstrzymał od głosu? – 0 głosów. Stwierdzam, że uchwała została podjęta 

jednomyślnie.  

Rada Miejska w Osiecznej w obecności 12 Radnych podjęła uchwałę Nr XXXVIII/325/2018                   

z dnia 21 sierpnia 2018 r. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta                      

i Gminy Osieczna na lata 2018-2028 stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki:  
Zrealizowaliśmy punkt 10. Otwieram punkt 11 porządku obrad. 

Ad. 11. Odpowiedzi na zgłoszone interpelacje i zapytania Radnych – informacja 

Przewodniczącego Rady Miejskiej w Osiecznej. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Informuję, że na XXXVII sesji Rady Miejskiej w Osiecznej w dniu 12 lipca 2018 r. 

interpelacji nie zgłoszono. 

Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej stanowi załącznik nr 9 do niniejszego 

protokołu.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 
Na dzisiejszej sesji interpelacji nie zgłoszono. Były zapytania, w związku z tym proszę                        

o udzielenie na nie odpowiedzi.  

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Kilka pytań zadał Pan Przewodniczący Roman Lewicki. Jeśli chodzi o pierwsze i drugie 

zapytanie, czyli o koszt budowy Centrum Kultury i Biblioteki oraz bilans finansowy 

związany z gospodarką odpadami w naszym Samorządzie, odpowiemy Panu 

Przewodniczącemu, Wysokiej Radzie, w terminie późniejszym dlatego, że dzisiaj nie 

jesteśmy na to przygotowani.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki:  
Kiedy przewiduje Pan zakończenie inwestycji i otwarcie tego obiektu? 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Otwarcie nowego obiektu Centrum planujemy 29 lub 30 września.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Pytanie trzecie dotyczyło stanu Studium zagospodarowania przestrzennego naszej Gminy.                     

O odpowiedź na to pytanie proszę Pana Sekretarza.  

Sekretarz Miasta i Gminy Pan Sławomir Kosmalski: 

Państwo znają problemy, jakie mieliśmy ze Studium, głównie z Urzędem Górnictwa                          

i z Ministerstwem Środowiska. Te problemy udało się pokonać. Jesteśmy umówieni z Panią 

Janiak, że na najbliższą sesję Studium będzie przygotowane do uchwalenia. Prace nad 

Studium dobiegły końca.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki:  
Dziękuję. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Kolejne pytanie Pana Przewodniczącego dotyczyło planów, zamiarów naszego Samorządu 

związanych z rewitalizacją rynku w Osiecznej. Już kilkakrotnie o tej sytuacji informowałem 

Państwa. Odpowiem tak. To działanie jest łączne z remontem ulic znajdujących się wokół 

rynku. Powtórzę, bo taką informację przekazywałem Państwu, że w naszej ocenie stan rynku 

jest, jeżeli można dokonać takiej analizy porównawczej, lepszy od ulic do niego 

przylegających. To po pierwsze. Drugi argument. Tempo tych prac nie jest takie jakbyśmy 

oczekiwali, dlatego że wykonujemy i chcemy wykonywać to zadanie brygadą zatrudnioną 

przez Urząd. Z rachunku finansowego wynika, że jest to taniej. Od rewitalizacji rynku nie 

odstępujemy. Mam głęboką nadzieję, że w najbliższym czasie, w najbliższej kadencji 

zarządzający Gminą, wespół z organem stanowiącym będą to zadanie realizować. Czy za rok, 

czy za półtora dzisiaj nie odpowiem. W tym roku występują kwestie przygotowania ulic do 

remontu, czy położenia warstw asfaltu czyli wymiana krawężników, kładziemy kostkę na 

parkingu na drogach wewnętrznych do Centrum Kultury, w przyszłym roku te prace nie będą 

mieć miejsca. Zostało wyremontowanych kilka ulic czyli Mała Kościelna, Boczna i plac 

przykościelny, to wszystko powoduje, że nie jesteśmy w stanie wykonać wszystkich zadań,                

a zgodnie z dofinansowaniem z programu poprawy utwardzania dróg śródpolnych mamy 

jeszcze do wykonania ulicę Morelową w Kąkolewie. Z tych względów prawdopodobnie nie 

wszystkie z tych zadań, które były zaplanowane na ten rok. W tym roku miała być jeszcze 

wykonana ulica Powstańców Wielkopolskich. Rewitalizacja rynku tak, ale po wykonaniu 
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remontu tych ulic, o których Państwu przed chwilą powiedziałem. Do remontu pozostaje ulica 

Krawiecka, Słoneczna, Podgórna i Szkolna. Ulic do wykonania jest kilka łącznie z rynkiem. 

Jak zakończymy to zadanie mam nadzieję, że będziemy cieszyć się z dobrze wykonanych 

prac. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki:  
Rozumiem priorytety bo na tym to działanie polega. Zgadzam się z Panem Burmistrzem, że 

widać ile rzeczy wykonano, że rynek nie jest w złym stanie, w dużo gorszym stanie są uliczki 

wokół rynku, itd. Na takie działanie jest moja pełna zgoda i poparcie. Czy Pan Burmistrz już 

wie jak będzie wyglądał rynek?    

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Projektowo tak, pozostaje pytanie czy my chcemy aby tak było. Jak Państwo pamiętają były 

miejsca sporów. Z Panią Konserwator trudno było dojść do porozumienia w kwestii 

proponowanych rozwiązań ze strony Samorządu. Niektóre rozwiązania w naszej ocenie 

byłyby trudne do przyjęcia.      

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki:  
To jest projekt uzgodniony, ale on nie jest ostateczny. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Przyszły Samorząd może mieć inną koncepcję, inny pomysł i inną realizację. Oświetlenie 

drogi wojewódzkiej nr 432 czyli obwodnicy Osiecznej i drogi krajowej nr 12 czyli 

przebiegającej między innymi przez Kąkolewo oraz doświetlenie niektórych naszych 

miejscowości. Odpowiedzi na te pytania udzieli Pan Burmistrz Kuśnierek.      

Wiceburmistrz Miasta i Gminy Pan Stefan Kuśnierek: 

Założyliśmy, że w tym roku Enea Oświetlenie za majątek, który przez lata wykonywaliśmy 

jakby za nich, rozbudują nam oświetlenie w Popowie Wonieskim i na ulicy Gruszkowej               

w Kąkolewie oraz na drodze krajowej nr 12 i drodze wojewódzkiej nr 432. Wykonaliśmy 

pełną dokumentację formalno-prawną łącznie z zatwierdzonymi projektami organizacji ruchu 

na czas budowy. Mamy zapewnienie, że trzy inwestycje, tj. w Popowie Wonieskim,                   

na ul. Gruszkowej w Kąkolewie i obwodnica czyli droga nr 432 będą wykonane na podstawie 

jednej umowy, która ma zagwarantowane finansowanie. Droga krajowa nr 12 będzie również 

wykonana w tym roku w oparciu o umowę, którą przygotowuje Enea Oświetlenie, jako 

dodatkową. Po drodze były pewne perturbacje. W ramach tych trzech zadań środki były już 

zapewnione, natomiast czwarte zadanie nie miało zapewnionego finansowania. Dyrektor 

Woźniak pisał do Prezesa swojej firmy, który dał zielone światło do tego, aby ta czwarta 

inwestycja również w tym roku została wykonana. Materiały na te zamierzenia Enea 

Oświetlenie ma zdeponowane. Czekamy kiedy firma wejdzie na roboty. Czas realizacji tych 

zamierzeń to około dwa miesiące, w których te wszystkie zamierzenia można wykonać. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki:  
Do zimy powinny zostać wykonane.   

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Pan Burmistrz Kuśnierek jak zwykle ostrożnie i dyplomatycznie poinformował Państwa 

Radnych i Szanownych Gości o sytuacji jaką mamy w związku z realizacją tych zadań, ale 

Szanowni Państwo osiągnięciu takiego stanu towarzyszyły dużo większe emocje. Po pierwsze 

negocjowaliśmy te kwestie z Dyrektorem Małkowskim, który kilka miesięcy temu 

powiadomił nas, że odchodzi do innej służby w tej Spółce, a jego miejsce zajmie Pan 

Dyrektor Woźniak. To spowodowało, że nastąpiły tygodnie opóźnienia dotyczące tego kto, co 

i dlaczego ma robić. Poza tym, tak nas informują, że Zarząd Oddziału Eneos Oświetlenie, 

który ma siedzibę w Szczecinie zmienia się osobowo i wtedy odkładane są w czasie tego 

typu, małe przecież z perspektywy spółki, decyzje. Czy rzeczywiście zadanie ma być 

zrealizowane czy nie. W międzyczasie z tych czterech zadań, co do których byliśmy 

przekonani podczas przedostatniej rozmowy, że będą wykonane, a kilka takich rozmów 
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przeprowadziliśmy w ostatnich kilku miesiącach, okazało się, że niewiadomo dlaczego                  

z planów wypadło zadanie inwestycyjne dotyczące drogi krajowej nr 12. Kolejne spotkanie, 

rozmowy, nasz wniosek, że chcemy umówić się z Prezesem tej Spółki tego Oddziału, który 

urzęduje w Szczecinie spowodowało, że zadanie znów znalazło się na liście inwestycji                     

i mamy nadzieję, że będzie wykonane. Pan Przewodniczący pytał o to od kilkunastu miesięcy, 

to samo odpowiadałem, że będziemy to zadanie wykonywać, chcemy je realizować, tak samo 

jak wszyscy tu siedzący, niestety czasem bywa tak, że w sytuacji gdy nie jesteśmy 

inwestorem a tylko wnioskujemy, prosimy o realizację powoduje, że nie przez dni, tygodnie 

ale przez miesiące odkłada się decyzje, a co ważniejsze realizację danego zadania. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki:  
Czy umowa obejmuje oświetlenie przejść dla pieszych zgodnie z tym, co było ustalone 

wcześniej?    

Zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Pan Stefan Kuśnierek: 

Droga krajowa nr 12 już w fazie pierwotnego projektu miała uzgodnione oświetlenie przejść. 

Natomiast jeśli chodzi o drogę wojewódzką nr 432, to ta kwestia nie jest objęta umową. 

Prowadzimy rozmowy w tej sprawie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki:  
Czyli oświetlenia przejść na drodze nr 432 nie będzie? 

Zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Pan Stefan Kuśnierek: 

Projektowo jest to przygotowywane, jeżeli uda się pouzgadniać i otrzymać pozwolenie, to             

w ramach tego zadania przy oddzielnym dofinansowaniu wykonamy jedno i drugie 

przedsięwzięcie. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Kolejne pytanie Pana Przewodniczącego dotyczyło wieży widokowej Jagoda. Wystąpiliśmy  

o dofinansowanie budowy wieży Jagody II, nowej wieży w tym samym miejscu, do 

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. Procedura tego 

konkursu trwa. Nie znamy jeszcze wyniku czyli nie mamy wiedzy, czy znajdziemy się                 

w grupie beneficjentów czy nie. Jagoda, w moim przekonaniu, tak jak Pan Przewodniczący 

powiedział, powstanie. Pozostaje pytanie, kiedy i za jakie środki. Jeżeli okaże się, że 

dofinansowania nie otrzymamy lub będzie ono symboliczne, to w tym roku wieży nie 

będziemy budować. Pan Przewodniczący pytał również o projekt tej budowli. Koszty 

wykonania tego projektu wyniosły kwotę 20.000 zł netto, brutto 24.600 zł. Projekt wykonała 

firma Tempus. Pytanie siódme dotyczyło domku ratownika. Dotychczasowe oferty składane 

przez Gminę nie znalazły uznania wśród potencjalnych kupujących. Stan na dzisiaj jest taki, 

że po próbach sprzedaży nie podjęliśmy tematu więc wierzę w to, że dyskusja, kolejna zresztą 

bo dyskusje już się działy wcześniej, nastąpi. Gruz na terenie prywatnym przy jeziorze 

Łoniewskim. To było kolejne pytanie, które zadał Pan Przewodniczący, poproszę                          

o odpowiedź Pana Sekretarza.      

Sekretarz Miasta i Gminy Pan Sławomir Kosmalski: 

W związku z tym zgłoszeniem wystąpiliśmy o wyjaśnienie tematu do Policji aby tę kwestię 

zbadała i przeprowadziła postępowanie wyjaśniające. Do dzisiaj nie otrzymaliśmy oficjalnej 

informacji w tym temacie. Monitowaliśmy z prośbą o przyspieszenie działań bo ten stan 

blokuje podjęcie działań administracyjnych przez Pana Burmistrza. Monitujemy i czekamy aż 

policjanci ustalą, co się stało. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Czy my musimy czekać na ustalenia Policji? Przecież to wójt, burmistrz, prezydent wydaje 

decyzję o usunięciu odpadów na działce, które w rozumieniu odpowiedniej ustawy są 

odpadami. 

Sekretarz Miasta i Gminy Pan Sławomir Kosmalski: 

Ustalenia Policji zdecydowanie ułatwią Gminie działania. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Panie Sekretarzu my wiemy czyja to jest działka.  

Sekretarz Miasta i Gminy Pan Sławomir Kosmalski: 

Tak. Panie Przewodniczący po to są organy takie jak Policja, żeby pełniły swoją rolę.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Co Policja ma ustalić?   

Sekretarz Miasta i Gminy Pan Sławomir Kosmalski: 

Policja ma przeprowadzić postępowanie wyjaśniające. Co ustali, zobaczymy. Zobaczymy, co 

Policja odpisze w piśmie czyli co kto wywiózł, kto jest właścicielem, kto wywiózł. Gmina           

w kolejnym etapie podejmie działanie lustracyjne wspólnie z WIOŚ i Pan Burmistrz podejmie 

decyzję. Tu jest jeszcze taka kwestia, że w tej chwili gruz jest traktowany jako odpad, jako 

śmieci. W związku z tym może mieć miejsce postępowanie prokuratorskie, dlatego też 

niezbędne są ustalenia Policji i stąd nasze zawiadomienie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Rozmawialiśmy miesiąc temu i do dzisiaj nie mamy żadnego sygnału od Policji, że coś udało 

się ustalić, czyja to działka, co to za grunt i kto wywiózł gruz. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Właściciela działki znamy. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Wiemy czyja to jest działka i że ten gruz nie powinien tam być bo on jest na granicy                        

z jeziorem, itd.      

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

W przypadku transakcji kupna-sprzedaży nieruchomości, działek również tej dotyczącej 

działki na Stanisławówce Gmina jest pytana o to, czy skorzysta z prawa pierwokupu. 

Zostaliśmy zapytani o to i co do zasady, że nie korzystamy z prawa pierwokupu przy tego 

typu transakcjach również w tym przypadku tego nie zrobiliśmy.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Szkoda, że Pan Burmistrz nie wszczął dyskusji, rozmowy w tej sprawie. Rozumiem co do 

zasady korzystania z prawa pierwokupu, że na przykład nasza Gmina nie korzysta ale mam 

wrażenie, że nieskorzystanie z prawa pierwokupu zmieniło stan własnościowy tej działki na 

zawsze. Szkoda, że nie podjął Pan dyskusji na temat tego, czy z punktu widzenia rozwoju 

Osiecznej, rozwoju Gminy, rozwoju turystyki, czy przypadkiem nie było warto zachować 

władztwa nad tym jakże ciekawym, atrakcyjnym, ważnym miejscem w naszej Gminie.  

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Panie Przewodniczący, co do władztwa i zachowania tego władztwa, to Pan się myli 

ponieważ Gmina nie była właścicielem tej działki. Odpowiem Panu ze swojego 

doświadczenia, proszę się nie gniewać ale moje jest bogatsze bo akurat moje dzieciństwo                 

i młodość przebiegała w ten sposób, że czasem bywałem na tej plaży, ale trudno nie zauważyć 

zmian jakie się dzieją. Czasy są diametralnie różne. Nasz Samorząd przez kilka lat 

zainwestował ponad milion złotych w plażę w Osiecznej. Z punktu widzenia takiej Gminy jak 

nasza uważam, że utrzymanie jednej plaży, to jest ogromny koszt. W Gminie mamy sporo 

jezior. Przyjmuję Pana uwagę, że wielka szkoda. Moja ocena tej sytuacji jest inna i stąd nie 

było rozmów czy dyskusji na ten temat. W mojej ocenienie tylko i aż trzeba trzymać kciuki 

żeby działka, która została sprzedana była w dobrym stanie użytkowana a być może tak jak 

kiedyś gostyńskie instytucje, tak i ci właściciele udostępnią ją, jeśli będzie taka potrzeba. 

Niezmiernie rzadko bywam w tej części naszej Gminy, ale też nie słyszałem o tym żeby tam 

dużo osób przejeżdżało, przechodziło i chciało z tamtej plaży korzystać. Może mam złe 

informacje. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Ja również, tak jak Pan, rzadko bywam w tamtej części miasta, co więcej również ostatnio 

niestety rzadko bywam na letnisku, ale mam świadomość tego, że decyzje często mają ciężar 

gatunkowy, że zapadają raz na zawsze. Cenię Pana doświadczenie, dużo większe niż  moje bo 

sięgające kilkudziesięciu lat wstecz, ale sam Pan podniósł argument, że świat się bardzo 

zmienia. Zmienia się między innymi to, że czy się komuś z nas podoba czy nie 

Stanisławówka, może już nas nie będzie na świecie albo nie będziemy w Samorządzie, będzie 

dzielnicą Osiecznej. Miejscem, gdzie będzie mieszkało kilkadziesiąt osób. W Osiecznej 

mamy wielki skarb czyli mamy piękne jezioro w środku miasta. Zgadzam się z Panem 

Burmistrzem, że bardzo dużo pieniędzy zainwestowaliśmy w letnisko, ale myślę, że to nie jest 

powód do tego, żeby Gmina nie wkładała następnych pieniędzy  w turystykę z której żyjemy. 

Nie upierając się przy tym, że mam rację, powtórzę, że zabrakło z Pana strony woli do tego 

żeby o tym porozmawiać, żeby poznać zdanie innych czy przypadkiem nie warto zastanowić 

się nad wykupieniem kawałka plaży pod przyszłościowe rozwiązania.  

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Rozumiem, że podobne zdanie i stanowisko Pan Przewodniczący reprezentował, a może 

uczestniczył w takich dyskusjach, jak była sprzedawana Stanisławówka-góra. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Nie, nie uczestniczyłem w takich dyskusjach. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

To się działo w czasie, gdy Pan był Radnym.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Tak. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

A ja jeszcze nie miałem możliwości nie konsultować tej decyzji. Czy wtedy Pan 

Przewodniczący też odnosił się do tego czy Burmistrz skorzystał z przysługującego mu 

prawa? 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Jaki Pan próbuje wyciągnąć z tego wniosek albo postawić zarzut? 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Nie chcę postawić zarzutu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Może wtedy popełniłem błąd, może byłem słabszym Samorządowcem bo nie wiedziałem, że 

takie decyzje zapadają. Może dzisiaj robię wszystko, żeby drugi raz nie popełnić tego samego 

błędu i dzisiaj kiedy się dowiedziałem, nie od Pana Burmistrza, że Gmina miała prawo 

pierwokupu, stwierdzam ponad wszelką wątpliwość, że żałuję, że zabrakło z Pana strony 

chęci żeby o tym porozmawiać nie tyle ze mną, co z wszystkimi samorządowcami bo decyzja, 

którą Pan podjął jest decyzją raz na zawsze. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak:  
Oczywiście.            

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Zrealizowaliśmy punkt 11. Przystępujemy do punktu 12, tj. wolne głosy i wnioski.  

Ad. 12. Wolne głosy i wnioski. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Kto z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie? Pan Przewodniczący Mirosław 

Forszpaniak. Proszę. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Mirosław Forszpaniak: 

W związku z tym, że w Kąkolewie wybudowano ścieżkę rowerową nastąpiło przewężenie 

jezdni w okolicy kościoła. Czy w związku z tym krawężnik po drugiej stronie ulicy zostanie 

przebudowany?  
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Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Mam wiedzę, że Powiat Leszczyński ma w planie zwiększyć szerokość jezdni w tym miejscu 

natomiast czy i kiedy przebudują krawężnik? Na to pytanie nie znam odpowiedzi.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Czy jeszcze ktoś chciałby zabrać głos w tym punkcie? Pani Radna Helińska. Proszę. 

Radna Rady Miejskiej Pani Renata Helińska: 

Już wcześniej mówiłam o problemie brzydkich zapachów wydobywających się z kanalizacji 

sanitarnej na ulicy Leszczyńskiej w Osiecznej, na odcinku od Policji do wjazdu do miasta. 

Liczne głosy mieszkańców i nie tylko również przejeżdżających, dotyczą uderzającego 

nieprzyjemnego zapachu. Jest to uciążliwe w codziennym życiu. Ten odcinek kanalizacji był 

udrażniany, na kilka dni nastąpiła poprawa, ale sytuacja powtórzyła się. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Kolejny raz wystąpimy, tak jak poprzednio do Zakładu we Wschowie aby dokonał płukania 

sieci kanalizacyjnej na tym odcinku. Niestety tak się zdarza, pewnie wynika to z faktu, że rury 

mają tzw. ugięcia, gdzie tworzą się niecki i ścieki zamiast płynąć zalegają i stąd ten 

nieprzyjemny zapach. Kolejny raz będziemy monitować mając nadzieję, że płukanie sieci 

będzie skuteczne i tej uciążliwości, za którą przepraszamy, nie będzie.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Kto jeszcze chciałby zabrać głos w punkcie wolne głosy i wnioski? Nie widzę. Proszę 

Państwa informuję, że otrzymałem pismo od Pana Grzegorza Kamieniarza dotyczące hałasu 

na ulicy Przemysłowej w Kąkolewie. Nie jest to pierwszy sygnał w tej sprawie. Mieszkający 

przy tej ulicy skarżą się na hałas dochodzący z firmy Drogi i Ulice. Przekażę to pismo do 

Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska. Nadmienię, o czym już rozmawialiśmy wiele razy, 

że problem podnoszą ludzie, którzy podejmowali decyzję o budowie domów w tym miejscu           

i momencie, w którym wiedzieli o sąsiedztwie tych zakładów. Warto o tym pamiętać, nie 

rozstrzygając sporu, trudno mieć pretensje, że na końcu ulicy są zakłady. W piśmie 

podnoszone jest między innymi, że o 5 rano jest hałas, itd.  

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Przypominam Państwu Radnym o obowiązku złożenia oświadczeń majątkowych do                       

16 września br., podając stan na dzień składania oświadczenia. 

Sekretarz Miasta i Gminy Pan Sławomir Kosmalski: 

Do oświadczeń należy dołączyć PIT za 2017 rok mimo, że dochody podajemy z 2018 roku.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Czy jeszcze ktoś chciałby zabrać głos w tym punkcie? Nie widzę. Dziękuję. 

Zamykam punkt 12. W punkcie 13 przystąpimy do głosowania nad przyjęciem protokołu 

ostatniej sesji Rady Miejskiej. 

Ad. 13. Przyjęcie protokołu ostatniego posiedzenia Rady Miejskiej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Poddaję pod głosowanie przyjęcie protokołu XXXVII sesji Rady Miejskiej. Kto z Państwa 

Radnych jest za jego przyjęciem, proszę podnieść rękę – 12 głosów. Kto jest przeciw?                     

– 0 głosów. Kto się wstrzymał od głosu? – 0 głosów. Dziękuję. Stwierdzam, że Rada Miejska 

w Osiecznej w obecności 12 Radnych jednomyślnie przyjęła protokół XXXVII sesji. 

Zamykam punkt 13. Przystępujemy do zakończenia obrad Rady Miejskiej. 

Ad. 14. Zakończenie obrad. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Zamykam obrady XXXVIII sesji Rady Miejskiej. Dziękuję Państwu za obecność i pracę na 

dzisiejszej sesji.  
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Protokołowała:                                         Przewodniczący obrad:                  

 

       Małgorzata Nowak                                                  Roman Lewicki 


